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 WRZ. 0012.3.1.2024 
 

Protokół nr 9/25 

z posiedzenia Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego 

w dniu 28 stycznia 2025 roku 
 

W dniu 28 stycznia 2025 roku w sali narad Starostwa Powiatowego w 
Wodzisławiu Śląskim przy ulicy Bogumińskiej 2 odbyło się posiedzenie 
Komisji Budżetu Rady Powiatu Wodzisławskiego. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad.  
3. Wydanie opinii do projektów uchwał w następujących sprawach: 

a) zmiany uchwały Nr XXX/391/2022 Rady Powiatu 
Wodzisławskiego z dnia 27 kwietnia 2022 r. w sprawie zasad 
udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Powiatu 
Wodzisławskiego, trybu postepowania w sprawie udzielenia 
dotacji i sposobu jej rozliczania, 

b) zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr LVI/561/2023 
z dnia 19 grudnia 2023 roku w sprawie budżetu Powiatu 
Wodzisławskiego na 2024 rok wraz z załącznikami, 

c) uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu 
Wodzisławskiego Nr LVI/560/2023 z dnia 19 grudnia 2023 roku 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Wodzisławskiego na lata 2024 – 2041, 

d) przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 
Wodzisławskiego na 2025 rok. 

4. Analiza planu finansowego Powiatowego Urzędu Pracy. 
5. Analiza planu finansowego Powiatowego Zakładu Zarządzania 

Nieruchomościami. 
6. Sprawy bieżące. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
9. Zakończenie posiedzenia Komisji. 

 
Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powitała wszystkich 
obecnych, otworzył posiedzenie Komisji i na podstawie listy obecności 
stwierdził wymagane quorum. 
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W posiedzeniu udział wzięli następujący członkowie Komisji: 

1. Krystyna Kuczera – Przewodnicząca, 
2. Leszek Bednorz, 
3. Leszek Bizoń, 
4. Tadeusz Chrószcz, 
5. Andrzej Kania, 
6. Barbara Magiera, 
7. Joanna Rduch – Kaszuba, 
8. Arkadiusz Skowron. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 
1. Mariusz Rakowski - Skarbnika Powiatu 
2. Dominika Styrnol–starszy inspektor Wydziału Ochrony Środowiska 
3. Anna Pająk – Zastępca Dyrektora PUP 
4. Bogumiła Kędzierska – Dyrektor PZZN 

 

Ad. 2 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przystąpiła do głosowania 
porządku obrad, który został przyjęty jednogłośnie i Komisja przystąpiła 
do jego realizacji. 
 
Ad. 3a 
Starszy inspektor Wydziału Ochrony Środowiska Pani Dominika Styrnol 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/391/2022 
Rady Powiatu Wodzisławskiego z dnia 27 kwietnia 2022 r. w sprawie zasad 
udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Powiatu 
Wodzisławskiego, trybu postepowania w sprawie udzielenia dotacji i 
sposobu jej rozliczania. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zapytała ile w roku 
ubiegłym udzielono dotacji i jaki jest plan na rok bieżący? 
Starszy inspektor Wydziału Ochrony Środowiska Pani Dominika Styrnol 
powiedziała, iż w roku ubiegłym nie udzielono dotacji. Natomiast jeśli 
chodzi o plan finansowy na ten rok to jest to kwota 15 000 zł. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3b  
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
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sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/89/2024 z 
dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie budżetu Powiatu Wodzisławskiego 
na 2024 rok wraz z załącznikami. Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3c 
Skarbnik Powiatu Pan Mariusz Rakowski przedstawił projekt uchwały w 
sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu Wodzisławskiego Nr VIII/88/2024 z 
dnia 19 grudnia 2024 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Wodzisławskiego na lata 2025 – 2041. Projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Głosów w dyskusji nie odnotowano. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 3d 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 
Powiatu Wodzisławskiego na 2025 rok. Projekt uchwały wraz 
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Komisja w głosowaniu jednogłośnie wydała pozytywną opinię przy 8 
głosach za, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących do powyższego 
projektu uchwały. 
 
Ad. 4 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pani Anna Pająk 
przedstawiła plany finansowe jednostki na 2025 rok. Ww. informacja 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz zasugerował, iż 
informacja jest bardzo skąpa i nie ma odniesienia do roku poprzedniego. 
Zapytał, że jeżeli PUP pozyskuje środki z Funduszu Pracy, samorządu, 
opłat, to jeśli chodzi o środki na jakieś dodatkowe programy, które będą 
realizowane, to jakiego rzędu one są? 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pani Anna Pająk 
powiedziała, iż jeśli chodzi o środki Funduszu Pracy to plan przyznany 
przez Ministra Finansów na aktywizację osób bezrobotnych i to jest kwota 
około 9 mln. zł. i to jest podstawa działania Urzędu. Natomiast w 
informacji zostały podstawione środki budżetu powiatu na funkcjonowanie 
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PUP. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powiedziała, iż Komisję 
Budżetu interesuje szerzej zakres, który realizuje Powiatowy Urząd Pracy. 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pani Anna Pająk 
powiedziała, iż na aktywizację osób bezrobotnych jest 9 mln. zł. z tego 3 
mln. zł. to są środki unijne. Poza tym pisane są projekty konkursowe, 
które skierowane są do osób bezrobotnych i ściśle sprecyzowane dla 
danych grup osób (wykluczonych). Jeśli chodzi o odniesienie do ubiegłego 
roku to środki są porównywalne. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera poprosiła o rozszerzenie 
przedstawionej informacji PUP i przedłożenie Komisji. Ponadto zapytała o 
remont Jednostki, który był przeprowadzony w ubiegłym roku? 
Zastępca Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy Pani Anna Pająk 
poinformowała, iż remont się zakończył ale jest jeszcze dużo do 
wykonania jednak wszystko uzależnione jest od środków finansowych. 
Dodała, iż budżet jest dopasowany do tego co dostajemy, jeśli chodzi o 
wydatki bieżące. 
Starosta Pan Leszek Bizoń poinformował, iż wczoraj zakończył się konkurs 
na stanowisko Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Wodzisławiu 
Śląskim i została nim Angelika Krzywodajć, która jest długoletnim 
pracownikiem PUP. 
 
Ad. 5 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami Pani 
Bogumiła Kędzierska przedstawiła plany finansowe jednostki na 2025 rok. 
Ww. informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz zasugerował aby na 
przyszłość w przedstawionych informacjach o planie finansowym było 
odniesienie do roku 2024. Zapytał o czynsze, czy nastąpił ich wzrost? 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami Pani 
Bogumiła Kędzierska poinformowała, iż jeśli chodzi o czynsze dzierżawne, 
to regulowane są one uchwałą i zgodnie z nią następuje dzierżawa na 
podstawie minimalnych stawek, bądź po negocjacjach na wyższych 
stawkach. Stawki co roku są podwyższane o wskaźnik inflacji. Natomiast 
uchwały są cyklicznie przedstawiane Zarządowi Powiatu. 
Radny Pan Andrzej Kania zasugerował, iż przy odniesieniu się do 
nieruchomości powinno być podane co to jest (bardziej szczegółowo), 
gdyż nie wszyscy radni znają cały powiat. Powiedział, iż brakuje mu w tej 
informacji co konkretnie będzie remontowane w danych szkołach. 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami Pani 
Bogumiła Kędzierska poinformowała, iż to jest odniesienie do planu 
finansowego, a tam jest tylko informacja na temat adaptacji budynku przy 
ul. Orkana 23, to była branżowa szkoła zawodowa. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zapytała, czy w ocenie Pani 
Dyrektor budżet się spina, czy mogą być zawirowania w ciągu roku? 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami Pani 
Bogumiła Kędzierska poinformowała, że zawsze jest nadzieja, że budżet 
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się będzie spinał jednak w przypadku tej jednostki jest to o tyle trudne, że 
tych nieruchomości jest sporo i główną częścią wydatków są opłaty za 
media. Umowy są zawierane na rok, jednak jest grupa wydatków, których 
oszacować nie można np. dystrybucja energii elektrycznej lub umowy na 
ciepło które są regulowane z urzędu. Dlatego w połowie roku może przyjść 
nowa taryfa, która mocno te koszty podroży. Dodała, iż jednostka sobie 
radzi i ma nadzieje, że w roku bieżącym też tak będzie. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera poruszyła problem umowy 
zawartej z jednym z podmiotów, gdzie pisze w §3 ust. 2 Dzierżawca 
zobowiązuje się do zapewnienie nieprzerwanego dostępu do świadczeń 
zdrowotnych bez ograniczenia ich dostępności warunków udzielania i 
jakości. Dodała, iż w tym konkretnym przypadku najemca rozwiązał 
umowę z NFZ w sierpniu br., czyli nie udziela świadczeń zdrowotnych. 
Dlatego zapytała co w takim przypadku, gdyż dwie strony się na coś 
zdecydowały, bo zawarły umowę i jaki jest tryb postępowania. 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami Pani 
Bogumiła Kędzierska poinformowała, iż PZZN dzierżawi pomieszczenia pod 
różne usługi min. pod usługi związane ze świadczeniem usług 
zdrowotnych. Ta umowa została w taki sposób zawarta i widomo, że ten 
podmiot nie świadczy tam działalności. Dodała, iż według ich wiedzy 
wynika, że po przejęciu tej podstawowej opieki zdrowotnej przez nowy 
podmiot w tamtym obszarze działo to jako filia. Wszyscy pacjenci, którzy 
zostali przejęci wiedzieli, że główną siedzibą działalności jest Lubomia. 
Dzierżawca rozwiązał kontrakt NFZ ale nie pozbawiło to pacjentów opieki, 
bo zostali skierowani do opieki w Lubomi. Powiedziała, iż jeżeli chodzi o 
dzierżawę to dzierżawca pozostaje z nami w kontakcie i będzie tam 
otwierał działalność medyczną oczywiście o innym zakresie. Dla PZZN liczą 
się dwie rzeczy, że nieruchomość jest zagospodarowana, bo dzierżawca 
płaci czynsz pomimo tego, że pomieszczenia rzeczywiści są opuszczone ale 
to pozwala nam również utrzymać innych dzierżawców, którzy w tej 
nieruchomości jeszcze są. Na dzień dzisiejszy posiada informację, iż 
wkrótce otworzy się tam inny rodzaj działalności medycznej i ta 
nieruchomość zostanie zagospodarowana. Powiedziała, iż rynek 
nieruchomości pod działalność medyczną jest jej znany i nie ma głosów z 
rynku jakoby ktoś inny był chętny świadczyć tam usługi. 
Starosta Pan Leszek Bizoń powiedział, iż wpływu na dzierżawcę aby 
prowadził w danym miejscu działalność nie mamy. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zasugerowała, iż jeśli od 
ponad pół roku nie są tam wykonywane żadne świadczenia, „bo to że płaci 
to jedno ale gdzie jest cel publiczny”? 
Radna Pani Joanna Rduch – Kaszuba zasugerowała, iż ważne jest także, 
że dzierżawca płaci za wynajem i powiat nie musi tych obiektów 
utrzymywać. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera poinformowała, iż umowa 
tego dzierżawcy z NFZ została zerwana już w sierpniu 2024 roku. Dodała, 
iż na terenie tej gminy jest teraz jeden ośrodek zdrowia, bo drugi to jest 
prywatna specjalistka. Zasugerowała, iż nie każdy mieszkaniec ma dostęp 
do środka transportu, gdyż do lekarza trzeba dojechać, a chodzi o ludzi 
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starszych. Dodała, iż ochrona zdrowia i zapowiedzi Minister Leszczyny 
żeby jak najwięcej świadczeń było wykonywanych w podstawowej opiece 
zdrowotnej, to Gmina Lubomia jest zaprzeczeniem tego, bowiem zamiast 
się rozwijać to się ogranicza. 
Starosta Pan Leszek Bizoń zasugerował, iż nie rozumie wypowiedzi 
Przewodniczącej Komisji, czego oczekuje od Zarządu Powiatu czy PZZN? 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powiedziała, iż tylko 
zgłosiła problem, że świadczenia nie są świadczone i są podstawy do 
wypowiedzenia im umowy i ogłosić nowy nabór na poz. 
Starosta Pan Leszek Bizoń poinformował, iż Zarząd Powiatu musi działać 
zgodnie z prawem i w granicach prawa. Dodał, iż umowa z tym najemcą 
została zawarta na świadczenie tego typu usług ale to nie znaczy, że jeżeli 
on zaprzestaje na jakiś moment świadczenia usług, to się zrywa umowę. 
Dodał, że Zarząd Powiatu nie jest odpowiedzialny, aby w danej gminie czy 
mieście tego typu usługi musiały być świadczone. Zasugerował, że jeżeli 
ktoś były chętny na wynajem tych pomieszczeń i świadczeniem usług 
medycznych, to można rozważać tego typu działalność. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powiedziała, że teraz żaden 
podmiot nie może przystąpić do konkursu na udzielanie świadczeń 
medycznych, gdyż trzeba mieć do tego miejsce, a te jest zajęte. 
Starosta Pan Leszek Bizoń powiedział, iż do konkursu można przystąpić 
wtedy kiedy NFZ go ogłosi. Natomiast na terenie tej gminy są dwa poz. 
Członek Zarządu Pani Barbara Magiera zapytała czy ktokolwiek z lekarzy, 
czy innych podmiotów medycznych zwracał się do PZZN lub Starosty o 
chęć rozpoczęcia dzielności, gdyż takie praktyki są stosowane. 
Starosta Pan Leszek Bizoń powiedział, że nie było zainteresowania. 
Dyrektor Powiatowego Zakładu Zarządzania Nieruchomościami Pani 
Bogumiła Kędzierska powiedziała, iż działalność poz na terenie Powiatu 
jest przekazywana z rąk do rąk, gdyż to są pacjenci zdeklarowani w danej 
przychodni, a lekarze na naszym terenie się znają się od lat tutaj pracują 
więc gdyby był ktoś zainteresowany on z pewnością by do nas trafił. 
Natomiast pacjenci są zaopiekowani ale w innym poz. 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera powiedziała, iż 
zasygnalizowała sprawę i zobaczymy co dalej w tej sprawie będzie się 
działo. 
 
Ad. 6 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera przedstawiała pismo 
dotyczace wyniku finansowego PPZOZ za miesiąc grudzień 2024 roku 
stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji ustalili, iż następne posiedzenie odbędzie się w dniu                
w dniu 25 marca 2025 roku o godz. 15.00.  
 
Ad. 7 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz przedstawił wniosek w 
sprawie zabezpieczenia środków z budżetu na przygotowanie oferty 
inwestycyjnej sprzedaży terenów po byłym szpitalu na terenie Miasta 
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Rydułtowy. Ww. wniosek stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Radna Pani Joanna Rduch – Kaszuba zapytała czy wnioskodawca 
rozmawiał z włodarzami Rydułtów, z radnymi gdyż to będzie też dla nich 
zmiana, jeśli chodzi o zmianę przeznaczenia terenu. 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz stwierdził, iż nie 
rozmawiał ale jedno nie przeszkadza drugiemu, gdyż to zabezpiecza 
stronę powiatu, bo za to odpowiada powiat a dzisiaj my nie wiemy, jakie 
są inwentaryzacje budynków. 
radna Pani Joanna Rduch – Kaszuba powiedziała, iż w pierwszej kolejności 
należy rozmawiać z włodarzami danej gminy, a ponadto powiat już ma 
przygotowaną koncepcję i został złożony wniosek z funduszy, jest wniosek 
złożony do kpo i pytanie czy nie  będzie to nosiło znamion 
niegospodarności? 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz powiedział, iż dla niego 
jest to alternatywa. 
Starosta Pan Leszek Bizoń powiedział, iż jeśli chodzi o wniosek, to 
merytorycznie jak najbardziej tak, natomiast na dzień dzisiejszy jeśli 
chodzi o kwotę, to jest za wcześnie, gdyż na dzień dzisiejszy nie została 
ustalona wysokość wolnych środków, gdyż takich środków na razie nie 
mamy na to zadanie. Dodał, iż zostały złożone wnioski odnośnie opieki 
długoterminowej, a drugi wniosek został złożony na drugi budynek w 
ramach polsko – szwajcarskiego projektu i wypada poczekać na 
rozstrzygnięcie. Dodał, iż jutro kończy się konkurs na budynek po byłym 
oddziale pediatrii. W chwili obecnej wychodzenie do przodu to 
rozstrzyganie. Zasugerował, iż dla niego sprzedaż byłaby to ostatnie 
rozwiązanie. Powiedział, iż możemy o tym myśleć, możemy się 
przygotować do opracowania operatów, inwentaryzacji tego, gdyż 
wprowadzenie inwestora zewnętrznego, to trzeba mieć konkrety. Dodał, iż 
dla niego ten wniosek i ta decyzja to trochę za wcześnie. 
Radny pan Andrzej Kania powiedział, iż podoba mu się ten wniosek, bo 
jest alternatywą. 
Wiceprzewodniczący Komisji Pan Leszek Bednorz powiedział, iż chodzi 
tylko o to abyśmy nie stracili czasu, bo jeżeli okaże się ze mamy pomysł 
na utrzymanie trzech, czy czerech budynków, to co z pozostałymi. Chodzi 
o to aby te prace ruszyły, że w razie czego będziemy przygotowani. 
Starosta Pan Leszek Bizoń zasugerował aby już przygotować ofertę na 
części które nie są objęte w chwili obecnej wnioskowaniem. 
 
Komisja wystąpiła z wnioskiem o podjęcie działań związanych z 
inwentaryzacją i opracowaniem oferty inwestycyjnej na budynki nie objęte 
wnioskowaniem o środki zewnętrzne na terenie po byłym Szpitalu w 
Rydułtowach. 
 
Ad. 8 
Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty w głosowaniu 
jednogłośnie. 
 
 



Strona 8 z 8 
 

Ad. 9 
Przewodnicząca Komisji Pani Krystyna Kuczera zakończyła posiedzenie. 
 
Protokołowała      Przewodnicząca Komisji 
Małgorzata Jezusek – Chodura 

            Krystyna Kuczera 


